
PROTOKÓŁ NR V/11
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE

z dnia 25 lutego 2011 r.

Sesja trwała od godz. 11.05 do godz. 12.30.

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, zgodnie z listą obecności stanowiącą
załącznik do niniejszego protokołu.

Ponadto w Sesji udział wzięli:
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin,
· Zbigniew Gałązka - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin,
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,
· Emilia Rajewska - Skarbnik Gminy Żychlin,
· Krzysztof Anyszka - Kierownik Ref. BPI,
· Halina Wiśniewska - Kierownik Ref. KOS,
· Marianna Sobierańska  - Zastępca Kierownika Ref. OP,
· Zofia Pietrzak - Inspektor Ref. RGO,
· Iwona Śmietanka - Radca prawny,
· Edyta Ledzion - Radna Rady Powiatu w Kutnie,
· Marek Materka - Radny Rady Powiatu w Kutnie,
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności,
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
· mieszkańcy gminy Żychlin.

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza – Pana Grzegorza Ambroziaka,
Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy,
Radnych Rady Powiatu w Kutnie, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy,
Kierowników Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz
pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do
podejmowania uchwał.

Do proponowanego porządku obrad zgłoszono następującą zmianę:

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – wniósł o wprowadzenie w punkcie
3 porządku obrad „Podjęcie uchwał w sprawach:”
podpunktu c) o brzmieniu:
c) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z funduszu

sołeckiego.
Z uwagi na omyłkę formalną, która powstała jeszcze w poprzedniej kadencji, zmuszeni
jesteśmy do przedstawienia stosownego projektu uchwały odrzucającej wniosek związany z
sołectwem Żabików. W tym przypadku nie mamy innego wyjścia formalnego, wniosek ten nie
powinien zostać rozpatrzony pozytywnie w ubiegłej kadencji.

Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania zmiany do porządku obrad.
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Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin, aby w punkcie 3 porządku obrad „Podjęcie
uchwał w sprawach:” dodać podpunkt c) o brzmieniu:
c) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z funduszu

sołeckiego
głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę i przystąpiła do
przegłosowania porządku obrad po zmianie.

Za przyjęciem porządku obrad po zmianie głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu:

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad.
2. Zapytania i wolne wnioski.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki
Komunalnej w Żychlinie,

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej,
c) rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z funduszu sołeckiego.

4. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok:
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu budżetu

Gminy Żychlin na 2011 rok oraz opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu
budżetowego Gminy Żychlin,

b) przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję Rozwoju
Gospodarczego i Budżetu,

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2011 rok.
5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
2011 r.”,

b) „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.
6. Sprawozdanie z realizacji art. 30 a ust. 5 Karty Nauczyciela dotyczące średniego

wynagrodzenia osiągniętego w 2010 r. przez nauczycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodowego w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym
jest  Gmina Żychlin.

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 29 października 2010
r. do 9 lutego 2011 r.

8. Odpowiedzi na zapytania.
9. Sprawy różne.
10. Przyjęcie Protokołu Nr III/10 z dnia 22 grudnia 2010 r. i Protokołu Nr IV/11 z dnia 3 lutego

2011 r.
11. Zakończenie obrad.

Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków.

Krzysztof Falkowski – w imieniu Komisji Oświaty zgłosił 2 wnioski.
W związku z tym, że w planie pracy Komisji Oświaty nie było zaplanowanego spotkania z
Dyrektorem MGOKSiR i przedstawicielami Młodzieżowej Rady Gminy, Komisja Oświaty
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wnioskuje, aby mogła w miesiącu marcu 2011 r. odbyć spotkanie z Dyrektorem Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Żychlinie celem zapoznania się z ofertą
Domu Kultury oraz z przedstawicielami Młodzieżowej Rady Gminy Żychlin w sprawie
przyszłości gminy.

Komisja Oświaty wnioskuje także o wykonanie montażu termostatów grzejnikowych
w placówkach oświatowych, w których do tej pory termostatów nie założono. Montaż
termostatów spowoduje zarówno zmniejszenie kosztów energii cieplnej, jak i pozytywnie
wpłynie na komfort pracy i nauki w tych placówkach.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie wniosku Komisji Oświaty dotyczącego
spotkania w miesiącu marcu 2011 r. z Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury,
Sportu i Rekreacji w Żychlinie oraz z przedstawicielami Młodzieżowej Rady Gminy Żychlin.

Za przyjęciem wniosku Komisji Oświaty, aby w miesiącu marcu 2011 r. odbyła spotkanie z
Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Żychlinie oraz z
przedstawicielami Młodzieżowej Rady Gminy Żychlin głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła wniosek Komisji Oświaty.

Małgorzata Sobczak – „z uwagi na rangę i znaczenie dla działalności Gminy i życia
mieszkańców projektów uchwał omawianych na dzisiejszej Sesji Rady, a mianowicie
wieloletnia prognoza finansowa oraz projekt uchwały o uchwaleniu budżetu na rok 2011, jak
również projekt uchwały dotyczący programu profilaktyki i rozwiązywania problemów
alkoholowych oraz narkomanii na rok 2011, przedstawiłam Zarządowi Osiedla Nr 1 w/w
projekty uchwał oraz zapisy dotyczące uchwalenia budżetu nowej ustawy o finansach
publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. jako podstawy prawnej zapisanej w projekcie uchwały
budżetowe.
Nowe brzmienie w/w uchwały jest bardziej rygorystyczne w stosunku do poprzedniej, a
mówiąc w skrócie obliguje gminy do obniżania wydatków bieżących na rzecz zadań
inwestycyjnych, jak również ogranicza zaciąganie kredytów i pożyczek ze względu na spłaty
rat już zaciągniętych kredytów, co wyraża w swej opinii RIO, podkreślając, że w 2014 r.
spłaty zobowiązań niebezpiecznie zbliżają się do wartości granicznej, a mianowicie
dopuszczalny składnik spłaty wynosi 5,2% dochodów, a zaplanowana spłata wynosi 5,07%
dochodów.
A zatem, aby nie obniżać wydatków bieżących, tylko nieznanie je racjonalizować, a móc
inwestować i spłacać kredyty – wieloletnia prognoza finansowa na lata 2011-2014 zakłada
znaczny wzrost dochodów poprzez podniesienie podatków i opłat i założono, że w roku 2012
wzrost o 7,1%, 2013 – 5,4%, 2014 – 8,2%. Istnieje tylko pewna obawa, czy społeczeństwo
udźwignie ciężar kolejnych podwyżek podatków i opłat i w związku z tym powinna być dobra
informacja dla mieszkańców gminy przygotowująca ich do zamierzeń.
Aby zwiększyć dochody gminy zakłada się sprzedaż majątku gminy w kolejnych latach i
kształtują się one na poziomie 150.000 zł w każdym roku budżetowym. W tym roku jest na
poziomie 95.000 zł.
Członkowie Zarządu po zapoznaniu się z w/w projektami uchwał zobowiązali mnie do
zadania pytań z prośbą o odpowiedź:
1. Czy ściągalność należności podatkowych i opłat była na niskim poziomie, skoro została

zatrudniona osoba do potrzeb prowadzenia windykacji? Czy jest to osoba na stałym
etacie Urzędu Gminy, czy firma windykacyjna?

2. Czy zakładany tak znaczny wzrost podatków i opłat nie spowoduje większego zubożenia
społeczeństwa?

3. Jakie były kryteria oceny posiadanego przez gminę majątku przeznaczonego na
sprzedaż w kolejnych latach? W związku z tą oceną, jakie części majątku przeznaczono
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na sprzedaż? W związku z tym, czy gmina pozbywając się części majątku, będzie nadal
prowadziła wykup nieruchomości, w tym roku przeznaczono na wykup 12.000 zł?

4. W projekcie budżetu na rok 2011, jako przychód została zapisana kwota 478.402 zł z
prywatyzacji. Co gmina ma zamiar prywatyzować?

5. W którym roku budżetowym przewiduje się realizację modernizacji ulicy Kilińskiego, która
ujęta jest w wieloletnim planie inwestycyjnym w roku 2009. W 2010 r. była ujęta w
zadaniach inwestycyjnych, ale została wyłączona w drugiej połowie roku 2010. W
projekcie budżetu na 2011 r. nie została zapisana do realizacji.

6. Jaka jest obecnie stopa bezrobocia w gminie?
7. Czy rodziny w ramach programu pomocy rodzinom dotkniętym przemocą w rodzinie mają

zapewnioną profesjonalną pomoc w zakresie pomocy prawnej i psychologicznej?”

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu
Gospodarki Komunalnej w Żychlinie,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek
jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Żychlinie.

OPINIA KOMISJI:

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki
Komunalnej w Żychlinie.
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki
Komunalnej w Żychlinie.
Komisja Oświaty (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki
Komunalnej w Żychlinie.
Komisja Rolna (6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki
Komunalnej w Żychlinie.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia
stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w
Żychlinie.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek jednostkowych dotacji
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Żychlinie
głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr V/12/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej.
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Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin odczytał Uchwałę Nr III/105/2011 Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 7 lutego 2011 r. w sprawie
opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żychlin.

Uchwała RIO stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

OPINIA KOMISJI:

Komisja Rozwoju – 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.
Komisja Rewizyjna – 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.
Komisja Oświaty – 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.
Komisja Rolna – 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr V/13/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

c) rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z funduszu sołeckiego.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku
o przyznanie środków z funduszu sołeckiego.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia
wniosku o przyznanie środków z funduszu sołeckiego.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków
z funduszu sołeckiego głosowało  - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr V/14/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 4. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok:

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu
budżetu Gminy Żychlin na 2011 rok oraz opinii dotyczącej możliwości
sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Żychlin,
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Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin odczytał Uchwałę Nr III/103/2011 Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 7 lutego 2011 r. w sprawie
opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Żychlin na 2011 rok oraz Uchwałę Nr III/104/2011
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 7 lutego 2011 r.
w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Żychlin.

Uchwały RIO stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

b) przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję Rozwoju
Gospodarczego i Budżetu,

Jadwiga Melcher – Przewodnicząca Komisji Rozwoju odczytała opinię Komisji Rozwoju
Gospodarczego - Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu jednogłośnie (5 głosami
„za”) przyjęła projekt budżetu gminy na 2011 r. przedstawiony przez Burmistrza Gminy
Żychlin.
Komisja nie wniosła żadnych uwag, nie zgłosiła również żadnych wniosków do projektu
budżetu gminy na 2011 r.
Na podstawie § 2 ust. 3 Uchwały Nr LIX/315/10 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 25 sierpnia
2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz rodzajów i
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, Komisja
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przekazała opinię do projektu budżetu gminy Żychlin na
2011 r. Burmistrzowi Gminy w dniu 27 grudnia 2010 r.

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2011 rok.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia
budżetu na 2011 rok.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2011 rok – „Pod głosowanie, na dzisiejszej sesji
przedstawiliśmy Państwu projekt budżetu gminy na rok 2011.
Tradycyjnie, wraz ze swoimi integralnymi częściami budżet ten stanowi nasz plan pracy na
bieżący rok kalendarzowy.
W tym miejscu zazwyczaj składałem takie życzenia i przedstawiałem pewien zakres
realizacji budżetu na dany rok. Zgodnie z tą tradycją chciałbym i w tym roku pałać
optymizmem, jak w latach ubiegłych, powiedzieć, że będzie to kolejny budżet, kolejny etap w
rozwoju stabilnym naszej gminy.
Niestety tego optymizmu w tym roku mi brakuje. (...) Niestety właśnie w dobie utrwalającego
się w naszym kraju kryzysu, trudno jest o taki optymizm, żebym mógł Państwu powiedzieć,
że będzie to rok bogaty, będzie to rok dobrych posunięć.
Mogę Państwa zapewnić, że budżet został zaprojektowany w sposób rzetelny i pozwoli nam
realizować najważniejsze zadania gminy i pomimo kryzysu postaramy się przygotować do
realizacji w kolejnych latach budżetowych w sposób niezachwiany, tak żeby w latach 2012 i
kolejnych mogli patrzyć z umiarkowanym optymizmem w przyszłość. (...)
Nasz samorząd przez ponad dwanaście miesięcy, widząc jakie są sygnały z rynku i z
budżetu państwa, przygotowywał się do sprostania wymogom nowej ustawy. Tutaj przede
wszystkim chciałbym wymienić działania podejmowane przez Zarząd ubiegłej kadencji wraz
z Radnymi związany z wydłużaniem okresu kredytowania zaciągniętych już zobowiązań.
Takie działania były podejmowane przez większość samorządów, te które związane były z
możliwością stabilnego realizowania budżetu w kolejnych latach.
Pomija wzrastające koszty funkcjonowania, ale ma na myśli również zmianę definicji długu
publicznego, długu, którym posługują się samorządy. Takie zarządzenie na ostatnim
spotkaniu Państwu przedstawiłem. Mogliście tam Państwo znaleźć uzasadnienie tego, w jaki
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sposób rząd walczy w tej chwili z kryzysem. W głównej mierze sięgając do kieszeni
mieszkańca, podatnika. To jest taki mechanizm, który w ekonomii jest utrwalony i który
również decyduje o tym, czy społeczeństwo bogaci się, czy ubożeje.
Ubolewa nad tym, gdyż chciałby jakoby odpowiedzieć na jedno z pytań Pani Małgorzaty
Sobczak odpowiedzieć wprost , ale na ubożenie społeczeństwa składa się szereg różnych
czynników nie tylko sam wzrost kilkuprocentowy podatków, który w zasadzie będzie miał
wpływ najmniejszy.
Jeśli chodzi o zmianę zasad w trakcie meczu, jak tu sportowo określiłem, to tu Państwo
znaleźli w informacji przykłady samorządów, które najbardziej ucierpią na tych zmianach,
które są wprowadzane przez ekipę rządzącą, która zafundowała nam taką definicję
przepisów, że niektóre samorządy z bezpiecznego progu zadłużania się już w tym roku
wejdą w próg, który przekracza ich możliwości. W przykładach podawanych, znajduje się
jedna z gmin sąsiednich w naszym powiecie, której dług publiczny w skutek nowej definicji
wzrósł z niecałych 30% do 75% przekraczając jednocześnie próg bezpieczny ustawowy
możliwy dla samorządów. Na szczęście na skutek prowadzonej polityki finansowej ten
problem naszej gminy nie dotyczy. W tych warunkach, w których funkcjonujemy, uważa, że
już jesteśmy do tych zmian przygotowani. Nie jest to proces jednodniowy, czy jednoroczny,
bo jest to proces, który będzie trwał przez 2, czy 3 lata zanim nasz samorząd przystosuje się
do warunków, jakie daje nam nowa ustawa o finansach publicznych.
Z całą stanowczością chciałbym zastrzec, że nasz samorząd nie rozpoczyna oszczędzania
od likwidacji placówek oświatowych. Co prawda, takie plotki się pojawiły, ale one nie mają
nic wspólnego z prawdą.
Gminy próbują oszczędzać i szukają dochodów w przeróżny sposób.
My ograniczamy wydatki bieżące. Wydatki na administrację w naszej gminie są jedne z
najniższych.
Odpowiadając Pani Małgorzacie Sobczak – nie powstał nowy etat na windykację należności
podatkowych, tylko dokonano przesunięcia osoby w ramach istniejącego referatu, gdzie
została zapewniona pomoc administracyjna na te zadania. Jest to pracownik tańszy dla
budżetu gminy niż pracownik stały i jest to pracownik, który wykonuje swoje zadania bardzo
profesjonalnie i zyskuje aprobatę swojego kierownika, czyli Pani Skarbnik. Na razie jest to
pomoc administracyjna i pracuje już od dość dawna.
Wraz ze wzrostem kosztów funkcjonowania zmieniają się realia gospodarcze. Nie
otrzymujemy dostatecznego wsparcia subwencyjnego na naszą działalność z budżetu
państwa. Wprowadzane są nowe zadania, które dodatkowo obciążają budżet.
W związku z tym, będzie to rok, który będzie wymagał cierpliwości, wzajemnego zaufania i
wspólnej pracy nad wypracowaniem szeregu kompromisów. Jest to rok budżetowy, który
będzie związany z szeregiem zmian organizacyjnych, przed jedną już stanęliśmy. Podczas
ostatnich naszych spotkań roboczych przedstawiałem Państwu informacje i wstępne tezy
związane z przekształcaniem, komercjalizacją naszego Zakładu Gospodarki Komunalnej. Na
pewno w marcu spotkamy się z Państwem, aby przedstawić wszystkie warunki techniczne i
formalne związane z przekształceniem ZGK.
Liczę na współpracę, liczę na dialog i że na koniec tego roku będziemy mogli z optymizmem
patrzeć na kolejne lata.
Tradycyjnie pozwolę sobie przedstawić kilka najważniejszych założeń budżetu na 2011 rok:
Kwota dochodów na 2011 rok wynosi 24.564.540,68zł, ogólna kwota dotacji na zadnia
bieżące gminy wynosi ponad 4.609.000zł.
Planowana kwota subwencji ogólnej na 2011 rok to kwota ponad 6.600.000zł
Na wydatki budżetu gminy w 2011 roku planuje się kwotę ponad 25.079.000 zł. Deficyt, który
jest planowany pokryjemy z przychodów z wolnych środków i przychodów z prywatyzacji.
Istotnym zagadnieniem są wydatki inwestycyjne. (...) Wydatki inwestycyjne gminy dotyczą
termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Grabowie i MGBP oraz utworzenia
kompleksu sportowo – rekreacyjnego w miejscowości Dobrzelin.
Gmina udzieli w bieżącym roku dotacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Żychlinie i dla
instytucji kultury.
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Podsumowując chciałbym prosić Państwa Radnych o cierpliwość, dialog i współpracę, a dziś
o akceptację projektu budżetu naszej gminy. Ten rok traktujemy, jako rok przejściowy
przygotowujący gminę do wymogów ustawowych.”

Do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2011 rok nie zgłoszono żadnych
uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia
budżetu na 2011 rok.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2011 rok
głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr V/15/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin podziękował za podjęcie uchwały w
sprawie uchwalenia budżetu na 2011 rok.

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę.

Po przerwie.

Do p-tu 5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
na 2011 r.”,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.”

OPINIE KOMISJI:

Komisja Oświaty (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.”
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.”
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.”
Komisja Rolna (6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.”

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie „Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 r.”

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na 2011 r.” głosowało  - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.
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Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr V/16/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii”.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Oświaty (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.
Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.
Komisja Rolna (6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie „Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii”.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie „Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii” głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr V/17/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 6. Sprawozdanie z realizacji art. 30 a ust. 5 Karty Nauczyciela dotyczące
średniego wynagrodzenia osiągniętego w 2010 r. przez nauczycieli na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolach, dla których organem
prowadzącym jest  Gmina Żychlin.

Do sprawozdania z realizacji art. 30 a ust. 5 Karty Nauczyciela dotyczące średniego
wynagrodzenia osiągniętego w 2010 r. przez nauczycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodowego w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest
Gmina Żychlin nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania.

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji art. 30 a ust. 5 Karty Nauczyciela dotyczące
średniego wynagrodzenia osiągniętego w 2010 r. przez nauczycieli na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolach, dla których organem
prowadzącym jest  Gmina Żychlin głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.
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Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od
29 października 2010 r. do 9 lutego 2011 r.

Do sprawozdania z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 29 października 2010
r. do 9 lutego 2011 r. nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania.

Za przyjęciem sprawozdania z działalności Burmistrza Gminy Żychlin za okres od
29 października 2010 r. do 9 lutego 2011 r. głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 8. Odpowiedzi na zapytania.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – odpowiedział na zapytania:
- wniosek Komisji Oświaty o założenie termostatów – wniosek ten do przeanalizowania

i realizacji, aby uzyskać oszczędności na energii cieplnej,
- stopa bezrobocia w naszej gminie – statystyka Urzędu Powiatowego w Kutnie

obejmuje powiat jako całość, tak więc stopa bezrobocia w naszym powiecie kształtuje się
na poziomie 13-14%. Jest to stopa jedna z największych w naszym województwie.
Statystykę powiatu można przyjąć do naszej gminie, gdzie stopa bezrobocia kształtuje
się  na poziomie 13%. Poinformował również o sytuacji związanej z zatrudnianiem
pracowników w ramach robót publicznych. W ubiegłych latach środki z Funduszu Pracy
na zatrudnianie w ramach tych prac otrzymywaliśmy na takim poziomie, że mogliśmy
zatrudniać około 100-115, a nawet 130 osób. W ubiegłym roku było to 115 osób. Z
poziomu rocznego 12 mln zł środków w powiecie kutnowskim przeznaczonych na
zatrudnianie, w tym roku powiat na roboty publiczne otrzyma 3,7 mln – 4 mln zł.

- modernizacja ul. Kilińskiego – w sprawie modernizacji ul. Kilińskiego natknęliśmy się
na problem techniczny, musimy dokonać poprawek projektu technicznego. W momencie,
gdy projekt zostanie wykonany, powrócimy do tematu modernizacji tej ulicy,

- prywatyzacja majątku ZGK – są to na razie prognozy dotyczące prywatyzacji majątku
ZGK, ale przewidujemy również cały proces komercjalizacji. Wiadomo, że nie będzie
sprzedaży, jeżeli nie będzie jasnego konkretnego sprecyzowania, w jakiej ten majątek
jest dyspozycji. Mając na myśli prywatyzację, mamy na myśli majątek, który pozostaje w
gestii gminy, jako samorządu, a nie w ramach Zakładu Gospodarki Komunalnej, gdyż nie
wszystkie sieci zostały przekazane.

Na zapytania, na które nie zostały udzielone odpowiedzi, zostaną one udzielone na piśmie
po sprawdzeniu zapisów w protokole z dzisiejszej sesji.

Do p-tu 9. Sprawy różne.

Paweł Wachowiak – chciałby podziękował Radzie i Zarządowi Gminy za wspólne
pożegnanie jego ojca.
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Magdalena Konczarek – Dyrektor MGOKSiR – zaprosiła Radnych i wszystkich zebranych
do Domu Kultury w dniu 8 marca br. na koncert pt. „Gdzie ci mężczyźni?”

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Rady wpłynęło pismo z dnia 14 lutego 2011 r.
Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w sprawie obszaru NATURA 2000. Pismo to
przekazała Burmistrzowi Gminy Żychlin w celu zapoznania się z tym pismem i
ustosunkowania się do niego.
Poinformowała również, że Radni otrzymali informację o nowych zasadach leczenia w nocy,
weekendy i święta.

Do p-tu 10. Przyjęcie Protokołu Nr III/10 z dnia 22 grudnia 2010 r. i Protokołu Nr IV/11
z dnia 3 lutego 2011 r.

 Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów.

1.  Za przyjęciem Protokołu Nr III/10 z dnia 22 grudnia 2010 r. głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

2.  Za przyjęciem Protokołu Nr IV/11 z dnia 3 lutego 2011 r. głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

Do p-tu 11. Zakończenie obrad Sesji.

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział
w Sesji Rady.

Zamknęła V Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie.

                                                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej
                                                                                  /-/ Elżbieta Tarnowska

Protokolant:

M. Charążka
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